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       של כיכר
 עולם
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אחרי שחנך את כיכר 
השלוחים המרהיבה, ראש 

העיר הרב מאיר רובינשטיין 
מעניק שיחת עומק מרתקת 
על קהילת חב"ד והמוסדות, 
וחושף את הסיבה האמיתית 

להקמת כיכר השלוחים, 
הראשונה מסוגה בעולם

ת י ל י ע ר  ת י ב ב ד  " ב ח י  ד י ס ח ש  " נ א ת  ל י ה ק ן  ו ח ר י

מומנט עולמי
ההיכרות הראשונה עם השלוחים והמפגשים 
עם אדריכלי בניין 770 בכפר חב"ד: ר' יהודה 

איידלמן, האומן שעיצב ובנה את כיכר השלוחים, 
מעניק הצצה למלאכת הבנייה המורכבת
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מחסני חשמל

התחייבות

בישראל!
40 למחיר הזול

גם

הנחה%וגם

מתחתנים
על חבילות

עד

התחייבות למחיר הזול ביותר תקף ל- 3 ימים מהצגת הצעת מחיר מתחרה כתובה על אותו דגם/יבואן באותם תנאים.

אפשרויות מימון 
מחוץ למסגרת האשראי

בימים אלו הולך ונשלם לוח השנה
של קהילת חב”ד בביתר עילית.

תשפ”א

הקדשה 
יומית

תש”פ

כל חב”ד ביתר
יודעת.

לפרסום בלוח שנה או להקדשת יום לזכות / לע”נ 
בטלפון: 052-770-3760



צרכי ציבור

קהילה מפרגנת
אחיי ורעיי חסידי חב"ד,

הרבי התבטא פעמים רבות, כי התיקון לשנאת חינם שגרמה לחורבן הוא 
ההפך – אהבת חינם. לאהוב את הזולת בלי סיבה. לאהוב אותו גם כשיש אלף 
סיבות שלא לעשות זאת. זוהי אהבת חינם – אהבה שאינה זקוקה לסיבה 

ושאינה תלויה בסיבה כלשהי.
אנו רואים זאת במוחש, על כל צעד ושעל: כשמפרגנים, כולם יוצאים 
נשכרים, וכששומרים טינה, מקנאים ונוהגים בחוסר פרגון, זה מוביל לתוצאה 

הפוכה – כולם סובלים.
ואני מתכוון לאנשים טובים שפועלים ביוזמות שונות, כל אחד בתחומו: 
זה מתנדב לחזק שיעורים, זה יוזם 'מסיבות שבת' ואחר מפתח יוזמה אחרת 
למען הקהילה. אצל הגברים וכן אצל הנשים. וכן, יש גם מי שפותח בית כנסת 

חדש. יש מקום לכולם, זה הסוד של קהילה משגשגת.
בואו נפרגן זה לזה. רק דברים טובים יוצאים מזה.

לשמה של שבת חזון יש שני הסברים מנוגדים לכאורה: סיבה אחת – על 
שום הפטרת 'חזון ישעיהו' המדברת על החורבן, וסיבה נוספת, בשם רבי לוי 
יצחק מבארדיטשוב, על שם ה'מחזה' שמראים לכל יהודי, כי בשבת זו מראים 

לכל יהודי מלמעלה את בית המקדש השלישי.
מסביר הרבי שמרגע החורבן כבר נבנית הגאולה, וכי שניהם דבר אחד הוא.
לעיתים דווקא מה שנראה כ'חורבן מקומי', קהילה שמתעתדת לבנות בית 
כנסת חדש נוסף, מביא בסוף את הגאולה – ריבוי בתי כנסת בכמות ובאיכות.
אז מה שנותר לנו הוא תמיד תמיד להסתכל על חצי הכוס המלאה, על מה 

שיש לנו, ויש לנו הרבה, ותמיד לשאוף הלאה.
שנזכה למימוש הגאולה האמיתית והשלמה תכף ומיד ממש.

ידועה השיחה של הרבי שמתאר את סיפורו של הרבי הקודם 
על הרוח שנשבה בחודש אלול בעיר הבירה של ליובאוווטיש 
וכך התיאור הגם שהקיץ עדיין בעיצומו כבר הורגש הריח 
של אלול ונשבה רוח התשובה מלשון והרוח תשוב אל 
האלוקים, שזה עניין של התעוררות מלמטה שעל ידי עבודת 

האדם זוכים לרוחו של משיח .
שמעתי מהמשפיע הרה"ח ר' מענדל פוטרפס שהתמימים 
היו טרודים בחודש אלול מהיכן משיגים כסף לנסיעה לרבי, 
כיוון שכל ההשפעות לשנה החדשה הרוחני והגשמי נמשך 
ע"י תקיעת השופר של הרבי כידוע הסיפור עם אדמו"ר הזקן 
והרה"צ ר' שלמה מקרלין או הרה"צ ר' לוי יצחק מברדיטשוב  
בעניין מלחמת נפוליון , ואדמו"ר הזקן תקע בשופר לפני 
התפילה ובכך הקדים את ההשפעות שעל ידי השופר וגרם 

לניצחון הצאר.
אנו כחסידים שמריחים את חודש אלול חשים את הרוח 
הנושבת שהנה הנה נוסעים לרבי ובטוחים שנתראה עם הרבי 
בגשמיות בגאולה בבית המקדש, אבל עושים את ההכנות 
בגשמיות על ידי שמתארגנים לנסיעה לרבי או שולחים מישהו 
מהמשפחה וביחד עם זה כל המשפחה עושה הכנה רוחנית 
לפגוש את הרבי על ידי התחזקות בהוספה בלימוד תורתו 
של הרבי  וקיום הוראותיו ובפרט בענייני משיח וגאולה ועל 
ידי זה נזכה בלשון הרב , לכתיבה וחתימה טובה לשנה טובה 

ומתוקה בגו"ר 
ונזכה להתראות עם הרבי בקרוב ממש.

המשפיע הגה"ח ר' דוד לייב אופן שליט"א 
רב בית הכנסת חב"ד שכונת הגפן 

הרב משה כהנא 
נציג חב"ד בעיריה וחבר מועצת העיר

המעשה הוא העיקר  צורכי ציבור

קושי בעסקים 
והצמצום בצדקה
מכתב מהרבי ליהודים שחוו קשיים 

בעסקיהם:
...ומה שכתב לי שמתאוננים הם שבזמן 
האחרון, העסקים שלהם הולכים בקושי, הנה 
אפשר שבשנה העברה צמצמו במקצת בנתינת 
ולכן  שמים,  ויראת  תורה  לעניני  הצדקה 
מהראוי שמכאן ולהבא יוסיפו בזה, ובמידה 
שנראית בעיניהם שהוא למעלה מהמגיע מהם, 
ר בשביל  ֵ וידועה הבטחת הקדוש ברוך הוא, עַשּׂ
שתתעשר, ובמצות הצדקה בפרט הרי אומר השם 

זאֹת"! יתברך "וּבְחָנוּנִי נָא בָּ
כן מהראוי אשר הנשים שלהם תחי' הנה קודם 
הדלקת נרות בכל ערב שבת קודש וערב יום טוב, 
יתנו סכום כלשהו )קטן( לצדקת רבי מאיר בעל 
הנס )רמבעה"ן( והשם יתברך יצליחם אותם 
נשיהם בניהם ובנותיהם שיחיו בהמצטרך להם, 
ויזכו כולם לקבלת התורה בשמחה ובפנימיות 

בתוך כלל ישראל.

מקור: אגרות קודש ח"ו ע' עו • מוגש ע"י מכון 
'אור החסידות' •
העתקת המכתב באישור מהוצאת ספרים קה"ת

מו"ל:

יוצא לאור על ידי היכל מנחם ביתר עילית 
בשיתוף ועד קהילת חב"ד

לשכת חבר מועצת העיר הרב משה כהנא,
עיריית ביתר, רחוב רבי עקיבא 38

טל: 02-5889979

צילום השער ותמונות המגזין: א. ריניץ

להערות ולתגובות:
kehilotch@gmail.com

תוכן עינינים

6. חב"ד לפני הכול
אחרי שחנך את המומנט הראשון 

מסוגו בעולם, ראש העיר הרב 
מאיר רובינשטיין בשיחה שכולה 

חב"ד ביתר

10. אדריכל הניצחון
המפגש עם אדריכלי בניין 770 בכפר 
חב"ד והביקור בבית חיינו: ר' יהודה 
איידלמן, האומן הליטאי שעיצב את 
כיכר השלוחים, חושף את מאחורי 

הקלעים

15. חגיגות בכיכר
התרגשות חסרת תקדים בעיר בעקבות 

הקמת מומנט 770 כהצדעה לחמשת 
אלפים שלוחי הרבי ברחבי העולם

12. זרעו בחיים
שרשרת אירועים ביום ההילולא 
ג' תמוז ומעמד סיום הרמב"ם, 
לצד התפתחות חסרת תקדים 

של שיעורי תורה והפצת 
המעיינות בעיר

להולדת הבן 
משפחת הרה"ח יוסף רוזנברג
משפחת הרה"ח ישראל נאבול
משפחת הרה"ח משה צבי פיש

להולדת הבת 
משפחת הרה"ח לוי טננבוים

להולדת הנכד/ה 
הנין/ה

משפחת הרה"ח עמיאל פיש
משפחת הרה"ח מאיר יחיאל הרשקוביץ

 משפחת המרא דאתרא הגה"ח
הגרא"ל הכהן שליט"א 

משפחת הרה"ח משה דוד הכהן
משפחת הרה"ח נח ויספיש

לבר המצווה
משפחת הרה"ח יהודה פרידמן

לקשרי השידוכין
משפחת הרה"ח שאול גור לשידוכי הבת

משפחת הרה"ח יצחק אלפסי לשידוכי הבן
משפחת הרה"ח נח ויספיש לשידוכי הבת
משפחת הרה"ח רפי פרץ לשידוכי הבת

משפחת הרה"ח ראובן ברקוביץ לשידוכי הבת
משפחת הרה"ח יוסף רבינוביץ לשידוכי הבן

לנישואי הילדים / 
הנכדים

משפחת הרה"ח שלמה חנניה ממן לנישואי הבת
משפחת הרה"ח יצחק מייזליש לנישואי הנכדה
משפחת הרה"ח אליעזר מנדלזון לנישואי הבת
משפחת הרה"ח שלום מוסקוביץ לנישואי הבת
משפחת הרה"ח שמואל מנדלזון לנישואי הבן
משפחת הרה"ח שמואל ויספיש לנישואי הבת

 משפחת הרה"ח מאיר יחיאל הרשקוביץ
לנישואי הבת

משפחת הרה"ח שמואל לנדאו לנישואי הבן

ברכת 
חסידים

לעידכון המדור נא לשלוח באימייל: 
kehilotch@gmail.com

דבר מלכות

אבל כבד: ה'חוזר' של הרבי הגאון החסיד 
רבי יואל כהן ע"ה

עדת חסידי חב"ד בכל רחבי תבל אבלה וכואבת את פטירתו של הגה"ח ה'חוזר' של הרבי 
והמשפיע הראשי של ישיבת תו"ת המרכזית, בכל שנות הנשיאות שהעמיד אלפי תלמידים 
וחסידים, והעביר את תורתו של הרבי כמשנה סדורה ולהטמיע את האמונה, ההבנה האהבה 

והמסירות של חסידים לרבי ולתורת החסידות. 
זכתה עירנו שבשנים עברו הוא בא להתוועד ולזכות את קהל חסידי חב"ד בבית הכנסת המרכזי 
קמפוס חב"ד בעיר. יה"ר שבקרוב ממש נזכה לראות בגאולה האמיתית והשלמה והקיצו ורננו שוכני 

עפר והוא בתוכם

>
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זדמן לי הרבה לאחרונה לבקר בערים 
אחרות בארץ ולראות את השקעת 
הניהול המוניציפאלי של העיר, ואפשר 
לומר שהעיר שלנו היא פנינה של ממש 
ונמצאת כמה רמות מעל. לא רק ברמת 
ההשקעה של העירייה במוסדות התורה 
והחינוך בעיר, אלא גם במצב הגשמי, 
היותה  על  שגאוותה  לעיר  כראוי 
'עיר התורה והחסידות בהרי יהודה' 
ברוחניות ובגשמיות. ההשקעה הרבה בגינות המשחקים 
ובכיכרות העיר היא עניין שלא רואים בשום עיר אחרת 
בארץ, ואין זו הגזמה. בימים אלו ממש, לדוגמה, שער 
הכניסה הצפוני של ביתר הולך ומשתדרג ועובר שיפוץ 

יסודי, כך שגם הבאים דרך שער זה ירגישו זאת.
הוא  רבות  כאן  הגדול מכולם שמתרחש  הדבר  אך 
ההשקעה בקהילת חב"ד בביתר עילית בקדנציה האחרונה, 
ובעקבות כך יצאתי למשרדי העירייה לריאיון מקיף עם ראש 
העיר הרב מאיר רובינשטיין, על העיר והתושבים בכלל, ועל 

קהילת חב"ד בפרט.
וכמובן, לא פסחתי על הכיכר המדוברת שכובשת את 
העיר, לזכות ולכבוד שלוחי הרבי ברחבי העולם. עוד בטרם 
הסתיימו בנייתה ויציקת הגג, ועיטורה בשמות מאות 
נקודות בתי חב"ד בעולם סביב קירותיה המשקיפים על פני 
גבעות העיר, כבר שכיח לראות משפחות וילדים מתייצבים 

להצטלם לצידה.
כבר בתחילת הריאיון, בשיחה עם הרב רובינשטיין על 
כך, הוא אומר לי בחיוך: "הכיכר הזאת איננה של קהילת 
חב"ד, כמו שאין כיכרות לבאיאן, קרלין, סלונים וחסידויות 
אחרות. זו כיכר הצדעה לשלוחים של הרבי בכל העולם, 
שפועלים להפיץ בעולם את היידישקייט, את אור התורה 

והחסידות", הוא מצהיר.
אתה נמצא בתפקיד כבר שלוש־עשרה שנה ב"ה. איך 
אתה רואה ומסכם את הקשר שלך עם קהילת חב"ד 

ומוסדותיה עד היום?
"אספר לך משהו. עוד מתחילת הקדנציה ראיתי בקהילת 
חב"ד סמל וכבוד של העיר, קהילה שצריך להשקיע בה הרבה 
מעבר לרגיל. אבל אפשר לומר שבשלוש השנים האחרונות 
עיריית ביתר עילית העניקה תמיכה כפולה ומכופלת לטובת 
הקהילה. קח לדוגמה את מוסדות החינוך. 95 אחוז ממוסדות 
החינוך של חב"ד בביתר, ולא משנה מה גודלם, נמצאים 
במבנה קבע. יש מבנה קבע לתיכון 'מעיינות בית רבקה', 
מבנה קבע לגנים ולבתי הספר של 'עטרת חיה מושקא', 
אשכול גנים לבנות של מוסדות 'תפארת מנחם', וניתן סיוע 
לשאר המוסדות שכבר שוכנים במבני קבע. ואני לא מדבר 
על השטחים שניתנו רק בשלוש השנים האחרונות לקהילת 
חב"ד – שטח עבור בית הכנסת בשכונת הדס, בית כנסת 
היכלו של משיח, והקמת מרפסת רחבה בבית הכנסת של 
הקהילה החדשה בגבעה סי, המשמש מגדלור לכל השכונה.
"לא רק חב"ד ליובאוויטש שמחה בכך שמבנה הקבע 
לבית הכנסת 770 ברחוב המגיד ממעזריטש עומד לפני 
השלמה, לאחר שעמד בשיממונו למעלה מעשור, אלא העיר 

ביתר כולה שותפה בכך. כשאני עובר ברחוב 'אוהב ישראל', 
הלב מתרחב למראה 'מקדש מעט' שנבנה לאחרונה ברוב 
פאר והדר. אנו מייחלים להצלחתם של כל שאר בתי הכנסת, 
ב'כף החיים', או ב'ספרייה החסידית' ברחוב הרב מוצפי 
ובכל רחבי השכונות. נעשה כל השתדלות לסייע, ואני תמיד 
אומר: 'תבחנו אותנו במשך הקדנציה'. כשיש 'אתערותא 
דלתתא', והקהילה מתגייסת ככל יכולתה, עיריית ביתר 
תראה לעצמה זכות לסייע, כי שגשוגה והתפתחותה של 

קהילת חב"ד הן האינטרס של העיר כולה".
זה בקשר למבני הקבע, ומה בקשר לפעילות השוטפת 

בקהילה, התוועדויות, אירועי נשים ועוד?
"גם בזה העמדנו תקציב רחב עבור קהילת חב"ד. התקיימו 
כאן בשלוש השנים האחרונות עשרות אירועים של קהילת 
חב"ד לגברים, נשים וילדים, ובכל פעילות העירייה משתתפת 
באופן ניכר. אני רואה לנגד עיניי יום־יום את צורכי הקהילה. 
בכל האירועים האחרונים שנערכו – התהלוכה, ההתוועדות 
המרכזית של י"ט כסלו וסיום הרמב"ם, ועוד – העירייה 

פרסה את חסותה.
"קח למשל עוד דבר קטן שנעשה לאחרונה ואני גאה בו 
מאוד: הענקת שירות תחבורה ציבורית לקהילת חב"ד בעיר. 
יש כיום קו לכפר חב"ד, שפעיל כמה שעות ביום. לאחרונה 
ביקשו גם אוטובוסים לכנס הארצי של נשי חב"ד. העירייה 
נרתמה לזה והעניקה נסיעה חינם לכל נשות חב"ד בעיר. 
מדובר בהשקעות ענק בשנים האחרונות שהעירייה פרסה 
עליהן את חסותה. אבל אגיד לך את האמת, אני שמח 
וגאה על כך. אני אוהב את קהילת חב"ד ואנ"ש בעיר. אני 
מחובר אליהם ומכיר את רובם כמו משפחה. לא רק שאני 
ראש העיר שלהם, אני גם מרגיש חלק מהמשפחה הזאת 

של קהילת חב"ד".
בוא נדבר על הכיכר. מתי נחשפת לראשונה לשלוחים 

ולכינוס השלוחים?
"הייתי בכינוס השלוחים לפני שלוש שנים. נכנסתי לאולם 
הגדול של הבאנקט והוכיתי בהלם. אין לי מילה אחרת 
לתאר את מה שהרגשתי. אומנם הכרתי שלוחים לפני כן, 
תמיד הכרתי, כבר עשרות שנים אני פוגש שלוחים בנקודות 
רבות בעולם, אבל תמיד זה היה נקודתי. זו הייתה הפעם 
הראשונה שבה ראיתי את התמונה הכללית. עוצמה גדולה. 
לשבת תחת אותה קורת גג עם אלפי יהודים שמפקירים את 
עצמם כפשוטו, עוזבים את ביתם ואת הסביבה הטבעית 
והנוחה להם, ופועלים בעולם בכוחו של המשלח למען 

יהודים אחרים. זה הכה בי.
"התוכנית באותה שנה הייתה שלאורך כל הערב הקרינו 
על המסכים קטעי וידאו קצרים שבהם שלוחים, משלל 
נקודות בעולם, שיתפו בנקודה אחת, בשביב בלתי ממצה, 
מעבודתם הגדולה. ואני יושב ומאזין. סיפור רודף סיפור, 
הכל מצטבר, ואז הראל־קול. מגיע רגע שבו אני קולט את 
העוצמה הגדולה מקרוב, מול העיניים שלי. אלפי שגרירים 

יהודים. זה משהו בלתי נתפס".
ואיך הגעת להחלטה להקים את הכיכר בעיר?

"כשחזרתי ארצה מהכינוס החלטתי להנציח בעיר את 
מפעל השלוחים. להעמיד בביתר עילית עמוד הוקרה 

מ
למען הקהילה | ראש העיר הרב מאיר רובינשטיין בריאיון על הכיכר החדשה המעטרת את ביתר, ועל המשך ביסוס מוסדות וארגוני חב"ד בעיר

 כיכרשל 
  עולם

"חסידי חב"ד בעיר יחשבו שמדובר בכיכר שלהם, אבל מדובר בכיכר של כולם, בכבוד של 
העיר שלנו". בריאיון ראשון למגזין 'חב"ד בביתר' הרב מאיר רובינשטיין גאה לחנוך את הכיכר 

הראשונה בעולם המבטאת הצדעה לשלוחי הרבי בכל רחבי הגלובוס. בשיחה על הקדנציה 
שחלפה הוא אומר: "הכפלנו פי כמה את הסיוע לחב"ד, ואני גאה בכך שיש לי חלק נכבד 

בביסוס והתפתחות מוסדות הקהילה בעיר"
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לעבודתם של מנהלי בתי חב"ד. בהתחלה חשבנו 
על כל מיני כיוונים אבל החלטנו שהכי מתאים 
שזה יהיה בכיכר מרכזית בלב העיר – בין גבעה 
איי לגבעה בי, סמוך לבית הכנסת 'הקמפוס' ולמרכז 
הפצת המעיינות 'היכל מנחם'. ב"ה בנינו בצד הכיכר, 
על הגבעה המשקיפה עליה, מונומנט בגובה שישה 
מטרים של המרכז העולמי של השלוחים – 770, ועל 
אבניו מופיעים שמות של כל המדינות שבהן פועלים 

שלוחים, ואני גאה בזה מאוד.
"אני חושב שבכל העולם, בכל עיר יהודית, צריך 
להביע הוקרה לשלוחים בצורה כזו או אחרת, אבל 
לי יש קרדיט ומנדט בביתר, לכן עשיתי זאת כאן, 

ואני רק המתחיל".
הזדמן לך להיפגש עם שלוחים בעולם?

"בוודאי. בין היתר, לפני שלושים שנה חבר ילדות 
שלי, חסיד ברסלב ושמו יענקל קנלסקי, עבר השתלת 
כליה ובעקבותיה טיפולים מורכבים במינסוטה. 
כשחזר סיפר לי שכאשר התעורר בבית הרפואה, 
האוקיינוס  הנגדי של  מעברו  נכר,  בארץ  לבדו 
האטלנטי, גילה לצד מיטתו היימישער איד, יהודי 
חסידי עטור זקן ופאות. הלה התעניין במצבו ודאג 
לו כמו אח. יענקל שאל אותו: איך ידעת להגיע לכאן? 
והוא ענה: אני חסיד חב"ד, שליח, בכל יום אני מעיין 
ברשימת המאושפזים, וכששם יהודי מופיע בה אני 
יודע להתייצב בחדר. החבר סיפר לי שהוא נדהם. 

השליח דאג לו לכל צרכיו.
"זה סיפור אחד בלבד, שאני לא יכול לשכוח, אך 
אני יודע שכמותו יש לאין־ספור. זו תופעה שאין 
לה אח ורע. כשיהודי נקלע לצרה הוא יודע שיש לו 
למי לפנות. משפחתו שנמצאת הרחק יודעת שיש 
לה למי לפנות. רבים בציבור חושבים שהעבודה 
של השלוחים נוגעת בעיקר לעניינים של בין אדם 
למקום, לסדר ארוחה כשרה בחוץ לארץ, לדאוג 
לתפילות ולצרכים יהודיים, אבל זה לא מדויק. 
העבודה של השלוחים מתבטאת גם ולא פחות מכך 

בעניינים של בין אדם לחברו.
"לפני כמה שנים נהרג קרוב משפחה שלי ר"ל 
בתאונת דרכים בהולנד. השליח במקום, שלצערי 
אינני זוכר את שמו – צריך להזכיר אותו, ובטוחני 
שהוא לא היחיד וכמותו נוהגים כל השלוחים – דאג 
לטפל בהבאתו לארץ. ההורים היו בארץ, והשליח 
הוא שהרגיע אותם והיה איש הקשר שלהם. היה 

להם על מי לסמוך, במי לתת אמון".

לפני כשנתיים, רגע לפני פרוץ מגפת הקורונה, 
השנייה  בפעם  להשתתף  רובינשטיין  הספיק 
בבאנקעט כינוס השלוחים. "אם יש לי הערה אחת 
לחסידי חב"ד, או מדויק יותר – להנהלת מוסדות 
חב"ד", הוא אומר, "זו העובדה שלא מארגנים את 
האירוע הגדול הזה של כינוס השלוחים בערים 
שונות בעולם. זה אירוע עוצמתי, שאין דומה ושני 
לו, שכל קהילה יהודית בעולם חייבת להיות נוכחת 
בו. צריך לעשות סיורים מודרכים. להביא ראשי 
קהילות חרדיות, ליטאיות וספרדיות, כדי שיראו 

את העוצמה.
"הכיכר בביתר עילית היא רק סמל. את העוצמה 
צריך לראות מקרוב. אני יכול לומר לך שאין לך 
מושג אילו תגובות אני שומע מתושבי העיר, מכל 
גוני הקשת, על הקמת הכיכר. בדרך כלל על כל 
דבר שעושים, ואת זה גם עסקן מתחיל יודע, יש 
לאנשים הערות. גם על מרדכי היהודי כתוב בסיום 
מגילת אסתר שהיה רצוי ל'רוב' אחיו. הפעם אני 
יכול להצהיר שלא שמעתי אפילו הערה אחת בעי"ן 
על כיכר השלוחים, היו רק הארות באל"ף. אנשים 
כל כך נהנים. מי יכול בכלל לומר מילה רעה על 

המפעל הזה?
"לפני שיצאנו לדרך היו לי כל מיני רעיונות 
לביטוי ההוקרה לשלוחים. ישבתי עם האמן, שיש 
לו ידי זהב, והחלטנו להקים 770. ידעתי שהשלוחים 
מצטלמים יחד מול 770 בכל שנה בכינוס. אני חייב 
לומר שלא האמנתי שהתוצאה תהיה יפה כל כך. אני 
לא מאשר הקמת כיכרות בלי לראות לפני כן הדמיה 

ברורה. אלא שלפעמים ההדמיה 
יותר מכפי שהמיצג  יפה  נראית 
נראה בסוף במציאות. הפעם זה יצא 
להפך, מושלם ויפה הרבה יותר מכפי 

שהיה נראה בהדמיה הראשונית".
לסיום, איזה מסר היית רוצה 
להעביר לאנ"ש חסידי חב"ד בעיר?
את  רואים  שאנחנו  "ראשית 
קהילת חב"ד כחלק מוביל ומרכזי 
בעיר. אני שמח לראות את האחדות 
הנפלאה שיש בקהילה, שהתבטאה 
בגיבוש ועד הקהילה, שזה מהלך 
מבורך וחשוב מאין כמותו, ובפרט 
שבתי הכנסת שוכנים בשכונות 
רחוקות זו מזו, וזה כנראה המפתח 
להצלחה ומודל לחיקוי לקהילות 

אחרות.
כמה  אחר  עקבנו  כן  "כמו 
קמפיינים לגיוס כספים ובראשם לקרן הצדקה 
של הקהילה, לבניית בית כנסת 770 ברחוב המגיד 
ממעזריטש ולארגוני החסד. כל זה מעורר רצון 
להיות שותף בהצלחת הקהילה, וגם אני רואה את 
ההתפתחות של בתי הכנסת, לאחר שהשנה ציינתם 
את הקמת בית הכנסת השלושה־עשר. מדובר באמת 

במשהו יוצא דופן בכל הקהילות כאן בעיר.
"שנית, כיבוש העולם לא נעשה ביום אחד, ולכן 
יש עוד הרבה פרויקטים גדולים שהעירייה רואה 
למרחוק לבצע לטובת קהילת חב"ד. ברוך ה' עשינו 
הרבה, אבל נמשיך לתת ולחזק ולהגדיל את חסידות 

חב"ד בעיר.
"בהזדמנות זאת ארצה לברך את מגזין 'חב"ד 
בביתר' שהוא אומנם חדש, אבל אני קורא אותו דף 
דף, ומעלה חיוך לדעת את שמתרחש כאן בנסתר 
ובגלוי בפעילות החב"דית על ידי הקהילה. זה מיזם 

מבורך לאיחוד כלל הקהילות החב"דיות כאן בעיר.
"אני רוצה לברך גם את חברי ועד הקהילה, את 
הגבאים המסורים, את 'היכל מנחם' שפרץ בשנים 
האחרונות בפעילות מרשימה ומשמש אתר מרכזי 
מפואר להפצת תורת החסידות בעירנו, ואת הרב 
משה כהנא נציג חב"ד בעירייה, שפועל בהתמסרות 
להעניק  איתנו,  יחד  הקלעים,  מאחורי  נפלאה 
למשפחת אנ"ש ומוסדות חב"ד את כל מה שהם 
צריכים במשך השנה, וזה המקום להודות לו על כך".

ראש העיר חותם: "הרבי תמיד אמר 'מי שיש לו 
מנה רוצה מאתיים', ואין להסתפק במה שכבר הושג. 

לשם אנו חותרים כל הזמן". •

 התוועדות ג' תמוז לדוברי צרפתית בביתו של השליח לדוברי צרפתית
הרב הלל אברג'ל

מגדל אור לכל תושבי הרחוב שיעור גמרא קבוע בבית הכנסת חבד ברחוב אבא שאול

חברי מועצת העיר הגיעו להצטלם עם האמן ליד כיכר השלוחים. מימין משה כהנא, 
יצחק דוד כהן, אפרים אוחיון, אברמי יודייקין והאמן יהודה איידלמן

הרב דוד אופן עורך 'סיום' בבית הכנסת חבד ברחוב המגיד ממעזריטש

יהודה בלוי ובנו הת' שניאור זלמן בהנחת תפילין בסמוך לאוהל הק'

הרהח ר' שמואל הוניג, מאנש בעיר השיק שיר חדש, מקפיץ ומעודד מגן ומושיע. לחן שמואל הוניג. עיבוד 
יהודה גלילי. אחראי מקהלה וגם יועץ ווקאלי דיויד טויב.. הוקלט באולפני טנור בהנהלת מיכ

 ר אהרון סיטבון מקבל ניחומין בבית הכנסת, לאחר פטירת אחיו
ר' שלמה סיטבון עה בצרפת
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בחודש  שנחנכה  השלוחים  יכר 
שעבר מעוררת הדים בתקשורת 
הארץ  ברחבי  והדתית  החרדית 
והעולם. ראשית, מדובר במיזם 
ראשוני גדול ומכובד שהוא הצדעה 
השלוחים  אלפים  חמשת  לכל 
בעולם, מיזם שעד כה לא נעשה. 
מדויק  במומנט  מדובר  שנית, 
ומיוחד במינו שהושקעו בו חודשים 

רבים כדי שיהיה מרשים ומכובד. מאחורי ההשקעה 
הרחבה הזאת עומד היוצר והאומן החרדי־ליטאי ר' 

יהודה איידלמן, תושב בני ברק.
ידיו רב לו בהכנת יצירות אומנות. הוא הקים 
זו שבביתר  אנדרטות בשורה של ערים בארץ. 
היא החמישית שהקים. "יש שאלה אחת עיקרית 
שמעסיקה אותי כאשר מבקשים ממני ליצור יצירת 
אומנות, והיא אם יש בה מסר מעבר ליצירה עצמה", 
אומר איידלמן בשיחה עם חב"ד בביתר. "אם פונים 
אליי ומבקשים ממני ליצור מיצג מעניין, של כינור 
לדוגמה, ואני לא מוצא שיש בו תוכן מעבר ליופי 
שביצירה עצמה – אני מעביר את הכנתו לאחרים. 
הוא לא יעניין אותי. כשראש עיריית ביתר הרב 
מאיר רובינשטיין פנה אליי בעניין הכיכר, שתכבד 
את השלוחים ואת חב"ד, היה ברור לי שאעשה את 

זה. זה מה שאני מחפש".
חודש אחרי הקמת הכיכר שוחחנו עם יהודה 
בריאיון מרתק, על התוכניות להקמת הכיכר, הנסיעה 
ל־770 והפגישה המרתקת עם אדירכל בניין 770 

בכפר חב"ד.

מיצג של אור
יהודה, הכרת שלוחים בעבר?

"בוודאי. אני סובב הרבה בעולם, הן במסגרת 
העבודה שלי הן בכלל כאומן המחפש השראה 
מסגנונות ומתרבויות שונים בעולם, וכך אני מגיע 
הרבה לבתי חב"ד. רק לא מזמן הייתי בקפריסין. 
לפני חודש הייתי בקולומביה ובמקסיקו. בחודשים 
האחרונים בפרט הזדמן לי לנסוע הרבה והגעתי לבתי 

חב"ד. אני חושב שהזדמן לי במהלך השנים לפגוש 
עשרות שלוחים בעולם.

"מפעל השליחות של חב"ד הוא מפעל שאני מכבר 
ומוקיר מאוד. מה שמדבר אליי במיוחד, מנקודת 
מבטי כיהודי חרדי תושב הארץ, הוא שיש יהודים 
רבים שלולא בתי חב"ד לא היו מקפידים לאכול מזון 
כשר בנסיעות לחוץ לארץ. יש שבארץ מקפידים 
על כשרות ברמה כזו או אחרת, לפחות בסיסית, 
וכשהם מגיעים לחו"ל הם מרשים לעצמם להרפות 
מעט. בזכות בתי חב"ד הם ניצלים מאכילת טרפות.
"בכלל אני חושב שהשלוחים, אם אפשר לומר 
כך, מציגים את האור ואת הטוב. יכול להיות יהודי 
שמגיע מהארץ לחו"ל – בארץ הוא לא מרגיש 
מחובר לעניינים של תורה ומצוות, בשל כל השנאה 
וההסתה והפוליטיקה ברחובות. וכשהוא מגיע לחו"ל 
ופתוח לשמוע ולקבל משליח חב"ד – דווקא שם 
הוא מתחבר. ראיתי לא אחת בלילות שבת יהודים 
כאלה, שמעולם לא הרגישו שייכים, ודווקא רחוק 

מארץ הקודש, השליח כבש את ליבם".

הלב של יהודה: מה מסתתר מאחורי 
מלאכת הקמת 'כיכר השלוחים' בעיר

בלי להחמיץ שום פרט
מהי הייחודיות של מלאכת בניית 770?

"בית שבע מאות שבעים בניו יורק, הבית שבו חי 
וממנו פעל הרבי, הוא לא רק מרכז טכני של חסידות 
חב"ד, לא רק המנוע של הפעילות החובקת עולם, 
אלא אבן יסוד של בתי חב"ד בכל העולם", אומר 
לנו איידלמן. "אני מסתכל על 770, רואה את הלבנים 
האדומות הרבות, ובכל לבנה רואה בעצם שליח חב"ד 
אחר הפועל בעולם. 770 הוא המוטיב שמאחד את 
השלוחים בכל העולם, את בתי חב"ד בכל העולם. 
ממילא כאשר דיברנו על כיכר לכבוד השלוחים, וראש 
העיר דיבר על מומנט שיוטמע בכיכר, עלה הרעיון 
של יצירת 770. וכדי לתת ביטוי לשלוחים הוחלט 

ששמות המדינות יוזכרו על הלבנים.
"הכרתי את 770 וגם הזדמן לי לפסל דגם שלו. 
בגלריית האומנות שלי יש תמונת תלת־ממד של 770 
שהכנתי, שאגב תלויה במשרד שלי מאחורי מקום 
מושבי. אבל מעולם לא יצרתי דגם של 770 ברמת 

דיוק כה גבוהה כמו זה שיצרתי הפעם. הפעם החלטנו 
ליצור דגם שיהיה דומה לגמרי למבנה המקורי בניו 
יורק, למעט הגודל. גודל המומנט בביתר הוא 3.36 
מהגודל המקורי. לקחתי כל אבן וחילקתי אותה 
ל־3.36. למעט זאת, המידות והמבנה הכללי – 
שווים לגמרי. אפילו השורות בין חלון לחלון שוות 

לחלוטין".
בחודשים האחרונים צלל איידלמן לתרשימי 
770. הוא רצה ללמוד היטב את רזי  הבנייה של 
הבנייה של המבנה המונומנטלי, ולא להחמיץ שום 
פרט. "ישבתי עם הרב מרדכי גורליק, האדריכל 
שבנה את ההעתק המדויק של 770 השוכן בכפר 
חב"ד, ולשבחו ייאמר שהוא הציג לפניי את התוכניות 
המקוריות שלפיהן הוקם המבנה. אחרי שישבתי איתו 
הבנתי שמול דפים בלבד לא אצליח להגיע לרמת 
דיוק גבוהה, ולכן החלטתי לנסוע בעצמי בגפי לניו 
יורק, לבקר ב־770 ולערוך התאמות ובדיקת זוויות".

איידלמן נסע השנה ל־770 בחודשי החורף. זו לא 
הייתה הפעם הראשונה שלו במקום, אבל הפעם, 
בשונה מביקוריו הקודמים בבית חיינו, החוויה 
הייתה אחרת. "עברתי עם מטר בחדרים, בפנים 
ובחוץ, ורשמתי מידות", הוא משחזר. "אנשים עמדו 
והביטו בי, לא הבינו מה אני בונה. אני חושב שהמיצג 
בביתר הוא ההוקרה הכי גדולה שהובעה אי פעם כלפי 
שלוחי הרבי. אני לא חושב שיש בעולם עוד מיצג 

מפואר ברמה כזו, לכבוד חב"ד ולכבוד השלוחים".

"הפעם זה משהו אחר"
עד כמה המלאכה הייתה קשה, יחסית למיזמים 

אחרים שלך?
"היותר  העבודות  אחת  שזו  מודה  איידלמן 
מיוחדות" שלו, גם בגלל הפרטים הטכניים הרבים 
המשולבים ביצירה. "בבניין רגיל לדוגמה", הוא 
ממחיש, "יש ארבע או חמש מידות שונות וכמה 
מרפסות. פה יש זוויות על גבי זוויות וחלונות בחוץ 
ומרווחים שונים ביניהם, והכול חייב להיות מדויק". 
אבל זאת גם, ואולי זה העיקר מבחינתו, בגלל המסר. 
"כשאני מביט על המיצג של 770 אני רואה עוצמה. 
עוצמה של שליחות, של הפצת יהדות ואהבת ישראל 

בעולם".
אילו תגובות אתה מקבל על היצירה הזו?

"אנשים מתלהבים ואני שמח לראות את זה", הוא 
אומר. "מהרגע שבו התחלנו לבנות התחלתי לקבל 
תגובות. אנשים רואים את הכיכר ומתעניינים במה 
שעומד מאחורי המבנה הזה, מנסים להיכנס לעומק, 
לשמוע קצת יותר. רבים מתושבי ביתר, אני יכול לומר, 
מרגישים כבוד מכך שעירם היא שמוקירה כך את 

השלוחים. בעבורי אישית זה כבוד גדול.
"אני חייב לציין שראש העיר היה מעורב לכל אורך 
הדרך, ובצורה יוצאת מן הכלל, ביצירת המומנט. הוא 
לקח את זה כפרויקט אישי. היה חשוב לו כל פרט, 
ויש לו טעם טוב, כדי שהתוצאה הסופית תהיה יפה, 
איכותית ומכבדת ככל האפשר. יצרתי אנדרטות לא 
מעטות בחיי ואני יכול להצהיר בפה מלא שלא בכל 
מקום התגובות נלהבות כך. הפעם הרגשתי שזה 
משהו אחר, שונה, שאנשים מתחברים אליו ומתגאים 

בו. הכבוד כולו שלנו". •

אדריכל 
הניצחון

"מפעל השליחות של חב"ד הוא 
מפעל שאני מכבד ומוקיר מאוד. 

מה שמדבר אליי במיוחד, מנקודת 
מבטי כיהודי חרדי תושב הארץ, 

הוא שיש יהודים רבים שלולא בתי 
חב"ד לא היו מקפידים לאכול מזון 
כשר בנסיעות לחוץ לארץ", אומר 
ר' יהודה איידלמן, האומן החרדי–

ליטאי שמאחורי יצירת כיכר 
השלוחים • בריאיון מרתק ומיוחד 

הוא חושף את מאחורי הקלעים, 
ואת הזמן הקצר שקצבו לו להקמת 
המומנט הייחודי • כיכר של עולם

כ
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לכבודה של תורה: מאות חוגגים במעמד סיום 
הרמב"ם והתוועדות ג' תמוז

בתחילת האירוע נערך מעמד חנוכת 'כיכר השלוחים' כהצדעה לשלוחי הרבי בכל קצוות תבל • 
מעמד הסיום נערך ברוב עם בהשתתפות אדמו"רים, רבנים ומשפיעים, רבני העיר וראש העיר

מאות אנ"ש וחסידים נהרו ביום ההילולא ג' תמוז למרכז חב"ד 
'הקמפוס' בעיר, להתוועדות וחגיגת סיום הרמב"ם. לפני האירוע 
הופצה ברחבי העיר חוברת מיוחדת להסבר מהות התקנה שייסד 
הרבי, לצד השיעור היומי ללימוד הרמב"ם ודבר גדולי ישראל על תקנת 
הקודש וחשיבות ההשתתפות בה. בתחנות האוטובוסים פורסמה ההזמנה 

למעמד כבוד התורה של סיום הרמב"ם.
מעמד הסיום השנה התייחד בכך ששורה ארוכה של אדמו"רים ורבנים ראו 
זכות וחובה להגיע ולהשתתף, גם משום שהסיום חל בהשגחה פרטית ביום 
הקדוש ג' תמוז. הנואמים עמדו בדבריהם על תקנתו הגדולה של הרבי, על 

דרכיו של נשיא הדור ועל מה שנדרש מאיתנו ללמוד מהנהגותיו והוראותיו.
את הסיום ערך מרא דאתרא הגאון הגדול רבי חיים אלעזר וייס שליט"א, 
ששזר בדבריו סיפור משפחתי על גודל אהבת ישראל של הרבי והדאגה לכל 
יהודי באשר הוא. הרב וייס ריתק את הציבור בדבריו החמים על תקנת הקודש 

של לימוד הרמב"ם וקרא לכלל תושבי העיר להצטרף ללימוד.
את פתיחת המחזור ה־41 ערך כ"ק האדמו"ר מראזלא, שסיפר שבילדותו 
גדל בברונקס בניו יורק וזכה לגדול על ניגוני חב"ד, והזכיר את חמימות הקשר 
החב"די, שעד היום מלווה אותו בכל דרכיו ופעולותיו בקרב הנוער והציבור 

הרחב. האדמו"ר גם התרפק בדבריו על זיכרונות וניגונים חב"דיים עתיקים.
דברי ברכה נשא ראב"ד קהילות הספרדים, רב קהילת 'עץ חיים' וראש 
הכולל הגאון הגדול הרב יצחק מועלם שליט"א. נאום מיוחד על לימוד הרמב"ם 
וחידושיו של הרבי נשא מגיד מישרים הרב וינבאך שליט"א, מעורכי הרמב"ם 
של הרבי 'פרדס המלך' . הגאון הרב אברהם אשר בלינוב שליט"א, ראש ישיבת 
חב"ד באלעד, נשא את המשא המרכזי. הרבנים הגאונים הגה"צ רבי ישראל 
ברזובסקי שליט"א, הרב צבי וייס שליט"א מו"צ בקהילת חב"ד והרב מנחם 

קוריץ שליט"א, רבם של חסידי פינסק–קרלין, הביאו את ברכתם.
נאום מיוחד ונרגש נשא ראש העיר הרב מאיר רובינשטיין, שהביא את 
ברכת העירייה ותושבי העיר לרגל המעמד המרגש שנערך זמן קצר קודם לכן, 
בחנוכת 'כיכר השלוחים' לשם ולתפארת. ראש העיר שהגה ותכנן את הכיכר 
היחידה מסוגה בעולם, שיתף את הקהל בשלבי הרעיון שנבט בעת ביקורו בכנס 
השלוחים העולמי השנתי בניו יורק. הרב שמריהו בוטמן, מוועד סיומי הרמב"ם, 

הביא את דבר הוועד המארגן והודה לראש העיר על הסיוע.
הנחה את האירוע בטוב טעם המשפיע הרב מנחם מענדל הכהן רוט, מוועד 
סיומי הרמב"ם. בסיום האירוע התיישב הקהל להתוועדות ג' תמוז עד השעות 

הקטנות של הלילה.

חסיד הוא פנסאי: שיעור תורה 
שבועי לצעירים מכל רחבי העיר

השיעור שהחל עוד לפני הגבלות הקורונה חזר לפעילות, ועשרות צעירים 
משכונת הדס ומרחבי העיר זוכים לטעום מספר התניא • השיעור מעניק 

גם גיבוש וחיות רוחנית לצעירים ובני משפחותיהם

בביתו של ר' מאיר בליז'נסקי מאנ"ש ביתר עילית, התחדש בימים אלו השיעור השבועי 
בלימוד התניא לצעירי שכונת הדס והעיר כולה. במשך תקופה, עוד לפני משבר הקורונה, 
צעירי השכונה למדו והתוועדו מדי שבוע עד השעות הקטנות של הלילה. לאחר שהוסרו ההגבלות ברוך 
ה', התחדש השיעור, ועשרות צעירים מרחבי העיר זוכים להתוועד וללמוד תניא וחסידות. השיעור גם 

מעניק גיבוש וחיות רוחנית לצעירים ובני משפחותיהם.

>

קמפיין למען הצלחת ישיבת בין הזמנים 
המסורתית לתלמידי התמימים בעיר

עשרות תלמידי התמימים מקיימים את הוראת הרבי וישתתפו בפעילות הישיבה, 
המתקיימת בעיר זה עשור • הרב זעליג וולפא: "מספר התלמידים עולה ואנחנו זקוקים 

להירתמות אנ"ש להצלחת הישיבה ותלמידי התמימים"

למעלה מעשור פועלת בעיר מדי שנה ישיבת קיץ לתלמידי 
התמימים מכל רחבי העיר, על ידי הרב זעליג וולפא. התמימים 
מקיימים את רצונו של הרבי, שלא לצאת לחופשה בבין הזמנים, 
אלא לנצל את הזמן להתעלות בלימוד התורה והחסידות מתוך 
חוויה וצבירת כוחות לשנה החדשה. הישיבה, המתנהלת בשנים האחרונות 
בהצלחה רבה, מושכת את רוב תלמידי התמימים בעיר, מתוך תשוקה ועונג 

בלימוד החסידות ובהנהגותיה.
"כל תלמיד בישיבה ששומר על כל הסדרים, מקבל מלגה מכובדת", 
אומר הרב וולפא, העומד בראש הישיבה, "ברוך ה' מספר התמימים 
החפצים להשתתף הולך וגדל, והעלויות גדלות בהתאם לכך. נשמח אם 
כל אחד יקבל עליו מימון של שעה אחת בישיבה, על סך 770 ש"ח". לצד 
הלימוד בישיבה נערכת גם תוכנית חווייתית מותאמת לתמימים, הכוללת 

טיולים ועוד.
המארגנים: "ברוך ה' הייתה היענות יפה אך לא מספיקה.

בימים אלו פועלת הישיבה וכולם יכולים להצטרף ולזכות להיות חלק 
מהדבר הנפלא הזה".

חדש בבית כנסת חב"ד בשכונת הדס: 
שיעור לקוטי שיחות לצעירים

השיעור נערך במסגרת החלטה טובה שהתקבלה בג' 
תמוז • אברכים מאנ"ש ומתפללי בית הכנסת נפגשים מדי 

שבוע לשיעור הנמסר מאת הרב חיים גרינברג

כחלק מההחלטות הטובות שהתקבלו 
בהתוועדות יום ההילולא ג' תמוז בקרב 
בית הכנסת בשכונת הדס,  מתפללי 
קיבלו עליהם הצעירים בבית הכנסת להתאסף מדי 
שבוע ביום שלישי לשיעור משותף בלקוטי שיחות. 

בשיעור מעמיקים המשתתפים בלקו"ש של השבוע 
ולאחר מכן נערכת התוועדות. את השיעור מוסר 
הרב חיים גרינברג, בארגון ר' ארי שיחי' הרצוג. 
בשבועות האחרונים הצטרפו לשיעור עוד אברכים 

צעירים המתגוררים בשכונות רחוקות יותר בעיר.

>

>

הרבנים והמשפיעים שליט"א שכיבדו את המעמד בנוכחותם בחנוכת 
כיכר השלוחים והתוועדות ג' תמוז וסיום הרמב"ם המרכזי:

הרה"ח אשר לעמיל שיחי' כהן, מד"א דקהילת חב"ד ביתר עילית
הרה"ג יצחק יהודה שיחי' ירוסלבסקי, מד"א דק"ק נחלת הר חב"ד, ומזכיר 

בית דין רבני חב"ד באה"ק
כ"ק האדמו"ר מנדבורנא שליט"א
כ"ק האדמו"ר מבוסטון שליט"א

כ"ק האדמו"ר מסאווראן שליט"א
הרה"ג רבי אברהם שרגא שטיגליץ שליט"א, מד"א דחסידי צאנז בעיר

הרה"ג הרב איצקוביץ שליט"א, חבר בית הדין ומד"א דחסידי ויז'ניץ בעיר
הרה"ג הרב לייב הלשטוק שליט"א, רב היכל פנחס וגאב"ד בודפסט

הרה"ג הרב ויסברגר שליט"א
הרה"ח הרב נחמן שיחי' הולצברג

הגה"ח הרב עמנואל חביב, רב ביהכנ"ס חב"ד ברח' מוצפי
הרה"ח הרב יעקב שיחי' טורנהיים, בית חב"ד ביתר עילית

הרה"ח הרב חיים גרינברג, היכל מנחם
אישי ציבור שהשתתפו במעמד:

הרב מאיר רובינשטיין, ראש העיר
ר' משה כהנא, נציג חב"ד וחבר מועצת העיר

ר' ישראל פכטר, חבר מועצת העיר
ר' אברימי יודייקין , חבר מועצת העיר 

ר' יצחק דוד כהן , חבר מועצת העיר 
ר' אפרים אוחיון , חבר מועצת העיר

>
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לא רק היער האנגלי: אושר תקציב פיתוח לאזור תעשייה חדש בעיר
בישיבת ועדת התעסוקה בעירייה נחשף כי רשות מקרקעי ישראל אישרה גם תקציב פיתוח לאזור 

התעשייה ערבה • הוועדה בראשות נציג חב"ד וחבר מועצת העיר משה כהנא, פועלת במגוון דרכים 
להגדיל את ההיצע והביקוש של התעשייה בעיר

במהלך ישיבת ועדת התעסוקה בעירייה, 
נחשף כי רשות מקרקעי ישראל אישרה 
תקציב פיתוח עבור אזור התעשייה 'ערבה' 
בעיר. הוועדה בראשות חבר מועצת העיר ונציג חב"ד 
ר' משה כהנא, התכנסה לקידום נושאי התעסוקה 
בעיר, ולרגל ועידת העסקים שנערכה בביתר בתחילת 

חודש אב.
מנהל אזור התעשייה 'היער האנגלי', מר ירון 
קמחי, סקר את מצב התפתחות אזור התעשייה 
המתוכנן, הגשת התוכניות וההתנגדויות על ידי 
מגוון גופים 'ירוקים' ויישובים סמוכים, והוסיף כי 
התקבל תקציב מיוחד מרשות מקרקעי ישראל לפתח 
במקביל גם את אזור התעשייה הקיים בעיר, בשכונת 

הערבה.
מנהל 'מפתח' ר' ישראל מנדלבוים העניק סקירה 

וההשתלמויות  הקורסים  מגוון  על  נרחבת 
שמציע 'מפתח' לאחר היציאה מהקורונה. הגב' 
אילנית גלעדי, אחראית קשרי מעסיקים מטעם 
רשות התעסוקה בעיר, העניקה סקירה מקיפה 
על מגוון הקורסים שאותם מציעה המדינה עבור 
תושבי העיר, ומתברר כי ההיצע פתוח לא רק 
לדורשי חל"ת ומובטלים, ובמגוון מקצועות: 

חשמל, שמאות נכסים ועוד.
בין היתר דובר על אפשרויות חיזוק העסקים 
הקטנים המקומיים, ועידוד עסקים גדולים 
לתעדף את תושבי העיר. בישיבה השתתפו בין 
היתר חברי הוועדה: סגן יו"ר הוועדה ר' חיים 
רובינפלד, מחזיק תיק רישוי עסקים ר' שלומי 
כהן, ר' אברמי יודייקין, ר' דוד שפיצר ור' מנחם 

שיינברגר.

פותחים זמן: בראש 
חודש אלול יתחדש מערך 

השיעורים בחסידות 
בהיכל מנחם

מערך השיעורים בלקוטי שיחות, 
דא"ח וחובות הלבבות ינוהל בידי 

הרב משה פיש • מערך השיעורים 
הפרטיים נערך גם בימים אלו, גם 

באמצעות הלימוד המקוון

מערך השיעורים הרחב של היכל מנחם בעיר ייפתח 
בראש חודש אלול, כאשר עשרות אברכים מאנ"ש 
ומחוץ ישתתפו במערך שיעורי חסידות חסר תקדים. 
השיעורים יתקיימו באולם 'היכל תורת חב"ד' בהיכל 
מנחם בגבעה אי בעיר. את השיעורים ינהל הרב משה 
פיש והם יתקיימו בין היתר בלקוטי שיחות, דא"ח 
וחובות הלבבות על פי דרושי חסידות, מפי טובי 
מגידי השיעורים. השיעורים ייערכו בעברית ובאנגלית 
ויתקיימו בכל ימות השבוע החל מהשעה 20:00, לאורך 
כשעתיים. "הפרטים המלאים על השיעורים יתפרסמו 
בבתי הכנסת ובמוסדות לפני תחילת הזמן, והציבור 
הרחב מוזמן לטעום מתורתו של הרבי", אומר לנו הרב 

חיים גרינברג מהיכל מנחם.

גבעה סי: יוזמה מרעננת של 
גבאי בית כנסת חב"ד

היוזמה הברוכה של הרב מרדכי שיינר, רב וגבאי בית הכנסת: "התושבים 
מעידים שהיוזמה ממגנטת ומתפעלים מכך" • הפעילות נעשית כחלק 

משלל הפעילויות של הקהילה בגבעה החדשה שנבנתה בעיר

ביוזמת מתפללי בית הכנסת ובברכת 
עיריית ביתר עילית, החלה לפעול 
התוכנית החדשה 'שבת גוי': תושבי 
גבעה סי החדשה בביתר עילית 
הצטיידו בכרטיס שבת מיוחד, ושוב לא ייאלצו 
לרדוף אחר 'שבת גוי' במקרי חירום. את היוזמה 
הברוכה מוביל הרב מרדכי )מוטי( שיינר, גבאי 
ראשי ורב בית הכנסת חב"ד בגבעה סי החדשה, 
הפועל גדולות ונצורות בשכונה הצעירה, ובית 
הכנסת בראשותו, הפועל בכניסה לשכונה, הפך 

למגדלור תורני חסידי לכלל התושבים.
בגדר הצמודה לבית הכנסת חב"ד נקבעה תיבה 
מיוחדת וייחודית למטרה זו: תושב שנזקק לגוי 
של שבת, משלשל את כרטיס השבת האישי 
שלו לתוך התיבה. ה'שבת גוי' שעובר ברחובות 
העיר בסבב קבוע נעצר לצד תיבה זו ואוסף את 
הכרטיסים. על כל כרטיס מופיעים שמו וכתובתו 

של הפונה, וכך הוא יודע להיכן עליו לגשת.
פעולות  היא חלק משלל  הברוכה  היוזמה 
הנעשות סביב בית הכנסת: כתיבת ספר תורה 
שהחלה לפני מספר חודשים נמצאת בעיצומה, 
ובמקביל עמלים על שלבי תכנון ובנייה למבנה 
קבע לבית הכנסת. כזכור, בית הכנסת הוקם בגבעה 
החדשה של ביתר לעילוי נשמת ותיקי ויקירי 
העיר, הסופר החסידי הנודע ר' נפתלי צבי ורעייתו 
ע"ה גוטליב. בבית הכנסת התקבצו כמניין 

אברכים חדורי מוטיבציה ובזמן קצר מאוד הפכו 
את המקום לאבן שואבת לכלל התושבים, שנהנים 

להתפלל, ללמוד ולהתוועד באווירה חב"דית.
"התושבים מעידים שהמקום הזה פשוט ממגנט. 
התוכנית החדשה כבר החלה לפעול ובהצלחה 
רבה. כולם מתפעלים", אומר לנו הגבאי המסור 

הרב מוטי שיינר.

>

>

>

אברכי הכולל להוראה וחסידות בעיר 
בשבת התעלות בכפר חב"ד

במהלך השבת נערכה התוועדות עם הרב שניאור זלמן גופין והרב עוזר אלפרוביץ • 

השבת נחתמה בהתרוממות וקבלת החלטות טובות בקרב האברכים

הכולל  משתתפי 
וחסידות  להוראה 
ת  ו ש א ר ב ר,  י ע ב
שיחי',  רבינוביץ  שלום  הרה"ח 
השתתפו בשבת אחדות בכפר חב"ד. 
במהלך השבת התוועדו האברכים עם 
המשפיע של תות"ל המרכזית בכפר 
חב"ד הרב שניאור זלמן שיחי' גופין 

ועם הרב עוזר אלפרוביץ.
שלושים האברכים שנסעו לשבת 

לסיור  השבת  בערב  זכו  אחדות 
בבניין אגו"ח 770 על ידי ראש הוועד 
המקומי הרב שמעון שיחי' רבינוביץ'. 
התיישבו  השבת  סעודת  לאחר 
האברכים להתוועדות חסידית עם 
השעות  עד  שנערכה  גופין,  הרב 
המוקדמות של הבוקר. בבוקר נערך 
שיעור חסידות מאת ראש הכולל הרב 
שלום רבינוביץ', ובהתוועדות קידושא 

רבא התארח הרב משה שילת.

התוועדות  נערכו  מכן  לאחר 
וסעודת שבת לרגל שבת מברכים על 
ידי המשפיע הרה"ח מיכל וישצקי. 
האברכים זכו לשמוע מכלי ראשון 
על אורחות החיים של החסידים 
ברוסיה תחת השלטון הקומוניסטי.

בהתרוממות  נחתמה  השבת 
ובהחלטות טובות בלימוד החסידות 

ובדרכי החסידות.

חגיגות הכיכר: סיכום מעמד חנוכת 
'כיכר השלוחים'

לכבודם של שלוחי הרבי בכל אתר ואתר: 'כיכר השלוחים' נחנכה בג' תמוז במעמד רב רושם • ראש 

העיר מאיר רובינשטיין: "כיכר זו עומדת לשם ולתפארת לפועלם של שלוחי חב"ד הנמצאים בשליחות 

קודש ברחבי העולם, ומביאים את אור התורה והיהדות מתוך אהבת ישראל" | צילום: דוד קוטלר

במעמד רב רושם נחנכה בג' תמוז כיכר 
השלוחים בלב העיר, באירוע שזכה 
להד תקשורתי חסר תקדים בעיתונות 
החרדית והדתית. המיצג שהוקם בכיכר 
ליד מרכז חב"ד והיכל מנחם, כולל דגם 
של בניין 770. כפי שפורסם, את המהלך יזם ראש 
העיר, שביקר בכינוס השלוחים לפני כשנתיים. 
בניית הכיכר נועדה לפאר ולרומם את שלוחי הרבי 
הפזורים בכל רחבי תבל ומביאים את אור התורה 

לרבבות יהודים.
על בניית הכיכר המיוחדת עמלו בעירייה תקופה 
ארוכה, וערב ג' תמוז ה'תשפ"א הושלמה המלאכה 
בעולם,  מסוגה  הראשונה  זו,  כיכר  הייחודית. 
מצטרפת לשורה של כיכרות מרשימות שנועדו 

לפאר את עיר התורה והחסידות שבהרי יהודה.
נפתח בהנחייתו של מנחה האירוע  המעמד 
הרב חיים גרינברג ממרכז חב"ד בעיר 'היכל מנחם': 
"אנו נרגשים לעמוד כאן היום, במעמד שלא היה 
כמותו בשום מקום בעולם. כאן בביתר עילית, 
ביוזמתו של ראש העיר הרב רובינשטיין, אנו זוכים 

להקים את הכיכר הנפלאה הזו, לשם ולתפארת".

עוד הוסיף הרב חיים גרינברג: "770 ושלוחים 
לימות  להביא  הרבי  עבודתו של  מסמלים את 
המשיח. בשיחות הרבי אומר שכשרוקדים ברחוב 
בשמחת בית השואבה, רשות הרבים הופכת לרשות 
היחיד, יחידו של עולם. היום רשות הרבים של ביתר 
עילית מכריזה על אִמרת הבעל שם טוב, 'אימתי 
קאתי מר לכשיפוצו מעיינותיך חוצה'. רשות הרבים 
הפכה לרשות היחיד – יחידו של עולם, והעולם 

מוכן לגאולה.
"דווקא ביתר, עיר של חסידים וידידים, היא 
שמכריזה 'הגיע זמן גאולתכם', שמעיין הבעל שם 
טוב הנובע ונשפך בראש חוצות על ידי עבודת 
הקודש של הרבי באמצעות השלוחים, כובש את 

כל העולם, והכול מוכן לגאולה".
ראש העיר הרב מאיר רובינשטיין נשא דברי ברכה, 
וביקש במשאו להודות לשלוחי הרבי הנמצאים בכל 
אתר ואתר. "כל יהודי יודע היטב שכאשר הוא צריך 
משהו שקשור באידישקייט וגם בסיוע אישי, שלוחי 
חב"ד תמיד נמצאים שם עבורו, ברחבי העולם כולו", 
אמר. "זכתה עירנו להתפאר בקהילת חסידי חב"ד, 
שגם בעיר התורה והחסידות עושים רבות ונצורות 

להרבות תורה ויהדות, מתוך אהבת ישראל, וכל זאת 
מתוך כוח המשלח. אני מודה לנציג חב"ד בעירייה 
הרב משה כהנא על שיתוף הפעולה, ולמנהל בית 
חב"ד הרב יעקב טורנהיים מנהל מחלקת תרבות 
בעיר. כיכר זו תאדיר ותרומם את שלוחי הרבי בכל 

רחבי העולם".
רב קהילת חב"ד הרב אשר לעמיל כהן אמר 
במשאו: "אנו רואים ביום זה את ההשפעה האדירה 
של הרבי על רבבות רבות של יהודים שמתעוררים 
ליהדות, לשמירת מצוות ולקיום התורה. ודאי שהדגם 
הזה של ביתו של הרבי, שמפאר את השלוחים בכל 

רחבי העולם, מכבד את עירנו המעטירה".
מד"א דק"ק נחלת הר חב"ד וחבר בית דין רבני 
חב"ד, הרב יצחק יהודה ירוסלבסקי, פיאר במשאו 
את העשייה הרבה לטובת קהילת חסידי חב"ד 
בביתר עילית: "ראינו איך פועלים כאן כדי לסייע 
בכל עניין לחסידי חב"ד. ראש העיר מונח היטב בכל 
פרט ופרט, ואנו מברכים אותו ומודים לו על הדאגה 
לחסידי חב"ד בעירנו ועל ההוקרה וההערכה לשלוחי 

חב"ד בכל אתר ואתר. דידן נצח!".
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הרווח כולו שלך.

תחסכו לכם!

מכבדים כרטיסי:
משרד הפנים, היימיש
כארד, אידיש כארד

ואשל ירושלים
משלוחים
בכל העיר חניה חינם פנימי: קו 4

חושן משפט 1, ביתר עילית 02-6499539

צפת – א.ת. החדש | בקרוב: אשדוד ⋅ מישור אדומים ⋅ אופקים

יריד חזרה ללימודים ענק!

המחירים
עושים לכם
בית ספר?


